

EEX sets new record for trading in Futures on dairy products in Europe

EEX has registered a new annual record in the current calendar year in trading EEX Dairy Futures. As of 21 September 2022, the cumulative trading volume in 2022 (27,678 contracts = 138,390 tonnes of commodity equivalent) exceeded the total volume of the record year 2017 (27,564 contracts = 137,820 tonnes of commodity equivalent). Within the product range that includes also Liquid Milk, Butter and Whey Powder Futures, growth in the EEX European Skimmed Milk Powder Futures was especially striking.

Sascha Siegel, Head of Agricultural Commodities, explains: "We are very proud that due to a consistent growth trend, we have now been able to break our record from 2017. It is particularly noteworthy that we still have three trading months left in the course of the year and expect volumes to continue to develop positively. We intend to continuously expand our offering in this product group with further product innovations."

From Siegel's point of view the positive development of the futures trading volumes reflects the continuously increasing use and understanding of risk management instruments by the European Dairy value chain to proactively manage price volatility in milk and dairy products.

The EEX agricultural product segment comprises financially settled futures contracts on dairy products and processing potatoes, which are offered for clearing via European Commodity Clearing (ECC).

The **European Energy Exchange (EEX)** is the leading energy exchange in Europe which develops, operates and connects secure, liquid and transparent markets for energy and related products. As

part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, EEX offers contracts on Power, Natural Gas and Emission Allowances as well as Freight and Agricultural Products. EEX also provides registry services as well as auctions for Guarantees of Origin, on behalf of the French State. <https://www.eex.com>

Contact:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-216

presse@eex.com | www.eex.com

EEX verzeichnet neuen Rekord beim Handel mit Futures auf Milchprodukte in Europa

Die EEX hat im laufenden Kalenderjahr einen neuen Jahresrekord beim Handel mit EEX Dairy Futures erreicht. Per 21. September 2022 übersteigt das kumulierte Handelsvolumen in 2022 (27.678 Kontrakte = 138.390 Tonnen Warenäquivalent) das Gesamtvolumen des Rekordjahres 2017 (27.564 Kontrakte = 137.820 Tonnen Warenäquivalent). Besonderes Wachstum erreichte die EEX innerhalb des Produktsegments, das auch Liquid Milk, Butter and Whey Powder Futures umfasst, in den EEX European Skimmed Milk Powder Futures.

Sascha Siegel, Head of Agricultural Commodities, erklärt: "Nach einem anhaltenden Wachstumstrend können wir mit Stolz verkünden, unseren Rekord von 2017 gebrochen zu haben. Besonders bemerkenswert ist, dass wir noch drei Handelsmonate im Laufe des Jahres haben und mit einer weiter positiven Entwicklung des Volumens rechnen. Wir beabsichtigen, unser Angebot in dieser Produktgruppe kontinuierlich mit weiteren Produktinnovationen auszubauen."

Aus Sicht von Siegel zeigt die positive Entwicklung des Futures-Handelsvolumens, dass Unternehmen verstärkt Risikomanagement-Instrumente als Teil der Wertschöpfungskette für Milch und Milchprodukte in Europa nutzen und verstehen, um die Preisvolatilität bei Milch und Milchprodukten proaktiv zu steuern.

Das Angebot für Agrarprodukte der EEX umfasst finanziell abgewickelte Terminkontrakte auf Milchprodukte und Veredelungskartoffeln, die zum Clearing über die European Commodity Clearing (ECC) angeboten werden.

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist die führende Energiebörse, die weltweit sichere, liquide und transparente Märkte für Energie- und Rohstoffprodukte entwickelt, betreibt und vernetzt. Als Teil der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet die EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch. <https://www.eex.com>

Kontakt:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-216

presse@eex.com | www.eex.com